
  
Aan: College Zwolle 
Van: CDA Zwolle, Arjan Spaans 
Datum: 25-02-2020 
Betreft:  Schriftelijke vragen ‘JA-JA sticker stoot journalistiek brood uit de mond’ 
 

Bijlage: geen 

 
 
 
 
Geacht college, 
 
 
Op 31oktober 2019 heeft u schriftelijke vragen beantwoord van de PvdA en D66. Dat betrof vragen 
over de wens tot invoering van de JA-JA stickers in Zwolle.  
 

Steeds meer gemeenten willen de hoeveelheid ongeadresseerd reclamedrukwerk terugbrengen door 
een systeem in te voeren dat in Amsterdam blijkt te werken. Wie wél folders in de bus wil, moet een 
ja-ja-sticker aanbrengen.  
 
U gaf in de beantwoording aan dat u aan de hand van landelijke ontwikkelingen met een plan van 
aanpak gaat komen. CDA Zwolle begrijpt de insteek van de vragenstellers en het college in relatie tot 
het verminderen van onnodig reclamedrukwerk. Daarin steunen wij het iniatief.  
 

Echter gaat men in 2020 in Utrecht nog een stapje verder dan in Amsterdam, door vanaf dit jaar ook 
het Stadsblad hierin mee te nemen: wie dit huis-aan-huis-krantje wilde ontvangen, moest  een ja-ja-
sticker op de brievenbus bevestigen. De journalistenvakbond is van mening dat hiermee 
reclamefolders en huis-aan-huiskranten over één kam worden geschoren. Zij vinden dat hierdoor 
mensen of van lokaal nieuws worden onthouden of alle folders moeten accepteren: er was geen 
tussenweg. De journalistenbond is dan ook naar de rechter gegaan. 
 

De uitspraak van de rechter is dat vanaf 25 februari de gemeente Utrecht (in elk geval tijdelijk) moet 
stoppen met het systeem waarin alleen bewoners die een JA-JA sticker op hun brievenbus plakken 
het huis-aan-huisblad ontvangen. Zo krijgen de mensen, met uitzondering van mensen met de NEE-
NEE sticker, vanaf nu de huisbladen weer.  
 

 
Dit brengt ons op de volgende vragen aan het college: 
 

- Is het college op de hoogte van de betreffende rechtszaak? 
 

- Ziet het college het maatschappelijk belang in van de lokale journalistiek? 
 

- Ben u bereid om de definitieve uitslag van de ‘case’ in Utrecht mee te nemen in  
uw planontwikkeling, dit zodat lokale journalistiek voor bijvoorbeeld de Swollenaer, 
Peperbus en de diverse wijkbladen niet beperkt wordt? 
 

 
Namens de fractie van CDA Zwolle, 

 
 
 
 
Arjan Spaans  


